
 

 
 

SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE | Art. 41 Reglement van Orde 
 
 

 
Datum: 16 januari 2023 
 

 
Onderwerp: Verwijdering (toekomstige) iconen uit onze openbare ruimte 
 

 
Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 
 
Onze openbare ruimte dient functioneel te zijn in het gebruik. Het is een plek waar je kunt 
ontspannen, verblijven en jezelf regelmatig kunt verwonderen. Zeker in het centrum wordt dit steeds 
meer zichtbaar. De PvdA verbaast zich dan ook over drie situaties waarin genoemde functies in de 
openbare ruimte worden uitgekleed door de verwijdering van elementen die echt iets toevoegen. 
Daarom stelt de PvdA de volgende vragen aan het College.  
 

1. In de begroting voor 2023 werd duidelijk dat Tilburg alle TOP-haltes gaat verwijderen uit de 
openbare ruimte. Deze bushaltes zijn echter prijswinnend en vormen een icoon voor de tijd 
waarin ze zijn neergezet (begin 21e eeuw).  

 
https://www.geheugenvantilburg.nl/page/12168/het-verschijnen-en-verscheiden-van-de-t-bus 
https://www.dutchdesignawards.nl/gallery/tilburg-t-bus/ 
 
Tilburg kent de bushalte aan de Eindhovenseweg te Berkel Enschot (nabij Koningshoeven) die tot 
monument is verklaard in 2018. Tevens kent Tilburg de Beljon-bushaltes aan de cityring. Zo hebben 
we dus reeds bushaltes die verwonderen. 
 
De PvdA fractie vraagt het College daarom het volgende: 

- Is het College bereid te onderzoeken of één TOP-halte permanent behouden kan blijven in 
Tilburg als potentieel monument voor de toekomst waarbij zichtbaar wordt op welke wijze 
de stad het openbaar vervoer vorm gaf begin 21e eeuw en als behoud van de architectuur 
van die tijd? 

 
2. De Helga Deentuin is een mooi stukje openbaar gebied op de kruising van de Willem II straat 

en de Telegraafstraat. Eind 2022 zijn de aldaar geplaatste stoeltjes weggehaald vanwege 
overlastmeldingen. Hierdoor is het ontwerp van de tuin aangetast. Een ontwerp bestaande 
uit het beeld en de stoeltjes, waarbij mensen met elkaar in gesprek konden gaan. Het past 
volgens de PvdA niet bij een stad als Tilburg om overlast op te lossen door het weghalen van 
bankjes en stoeltjes. Ons Tilburgse bènkske is juist ontstaan als tegenhanger van deze oude 
lijn van ‘verwijderen van meubilair bij overlast’, waardoor er geen ontmoeting en gesprek in 
de openbare ruimte meer mogelijk was.  

https://www.geheugenvantilburg.nl/page/12168/het-verschijnen-en-verscheiden-van-de-t-bus
https://www.dutchdesignawards.nl/gallery/tilburg-t-bus/


 
De PvdA fractie vraagt het College daarom het volgende: 
- Is het College het met de PvdA eens dat overlast niet zou moeten kunnen leiden tot het 

permanent verwijderen van plaatsen waar Tilburgers elkaar kunnen ontmoeten en kunnen 
ontspannen? 

- Is het College het met de PvdA eens dat het verwijderen van de stoeltjes leidt tot aantasting van 
het ontwerp van de Helga Deentuin zoals dit is gemaakt als plaats voor ontmoeting en gesprek? 

- Is het College bereid om op korte termijn, maar in ieder geval voor de start van de zomer, de 
stoeltjes weer permanent terug te plaatsen? 

 
3. Tilburg University bestond in april 2012 tachtig jaar en vierde dit op bijzondere wijze. In 

samenwerking met het ontwerpbureau Kinkorn, de gemeente Tilburg, Sound-Scapes en het 
Stadsmuseum Tilburg heeft de universiteit 48 korte films laten maken. Het was een cadeau 
van de Universiteit aan de stad Tilburg vanwege dit jubileum. Deze films zijn te zien in vijf 
speciale stadskijkers, een soort video-projectors, die bij het station, op de Oude Markt, de 
Heuvel, het Piusplein en de Korte Heuvel staan. Deze stadskijkers zijn echter bijna allemaal 
kapot en enkele staan op het punt daarom (permanent?) verwijderd te worden uit onze 
openbare ruimte. 

 
De PvdA fractie vraagt het College daarom het volgende: 
- Is het College het met de PvdA eens dat het onwenselijk zou zijn als de stadskijkers als blik op ons 

verleden permanent zouden verdwijnen uit de stad? 
- Kan het College aangeven op welke termijn de stadskijkers hersteld kunnen worden en 

teruggeplaatst kunnen worden? 
- Is het College bereid om de filmpjes -die nu tien jaar oud zijn- in samenwerking met Tilburg 

University en het Stadsmuseum te laten actualiseren?  
- Is het College bereid om op meerdere plekken in de stad, zoals onze Spoorzone, te kijken naar 

het plaatsen van stadskijkers -of een soortgelijk concept- zodat de geschiedenis van onze stad in 
beweging zichtbaar gemaakt kan worden in foto’s of bewegende beelden? 

 

 
Toelichting: 
Zie de info voorafgaand aan de vragen.  
 

 
Ondertekening naam raadslid/partij 
 
PvdA fractie, Stefan Jansen en Bea Mieris 
 

 


